



ကညီဂွံဝီခွဲးယာ်ကရူၢ်

မၤနီၣ်မၤယါတၢ်မၤဘၣ်ဒိဘၣ်ထံးပှၤဂွံဝီခွဲးယာ်လၢကီၢ်ပယါခိၣ်ဒူသဝီပှၤ

တၢ်ပာ်ဖျါအဖုၣ်

လါ မးရူး ၅သီ, ၂၀၂၄န့ၣ်/ KHRG လံာ်ကတြၢ်နီၣ်ဂံၢ်- 23-374+375+381-D1

တီအူကီၢ်ရ့ၣ် တၢ်ပာ်ဖျါအဖုၣ်- ပယါသးဒွဲၣ်အူဟံၣ်ဃီ, ခးလီၤနီၤစါကျိဖးဒိၣ် ဒီး ခးလီၤတၢ်လၢကဘီယုၤ ဖဲထီတထူၣ်ကီၢ်ဆၣ် (လါစဲးပထုဘၢၣ် တုၤ လါနီၣ်ဝုဘၢၣ်, ၂၀၂၃န့ၣ်)

တၢ်ပာ်ဖျါအဖုၣ်တဘျီအံၤပာ်ဖျါဝဲ တၢ်ကဲထီၣ်သးဖဲ ထီတထူၣ်ကီၢ်ဆၣ်, တီအူကီၢ်ရ့ၣ်ပှၤ ဖဲ လါစဲးပထုဘၢၣ် တုၤ လါနီၣ်ဝုဘၢၣ်, ၂၀၂၃န့ၣ် အဘၢၣ်စါ, ပုၣ်ဃုာ်ဒီး တၢ်ဒွဲၣ်အူဟံၣ်ဃီ, တၢ်ခးလီၤနီၤစါကျိဖးဒိၣ် ဒီးကဘီယုၤဟဲခးလီၤတၢ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ဖဲ လါစဲးပထုဘၢၣ် ၂၀၂၃န့ၣ်န့ၣ်, တၢ်ဖျါဆၢဟဲဆူၣ်ထီၣ်ဝဲဒၣ်လၢ ထံကီၢ်တၢ်ပာ်ဖျါဒီးကးကရူၢ် SAC ဒီး လီၤကဝီၤပှၤဖိၣ်စုကဝဲပၤတၢ်တဖၣ်အဘၢၣ်စါ ဖဲဒုလိမုၢ်န့ၣ်ကရူၢ်, ထီတထူၣ်ကီၢ်ဆၣ်, ဖဲလၢ ကမုၢ်တၢ်ဒိသဒါသး (PDF) ဒီး ကညီတၢ်ထူၣ်ဖျါသးမုၢ်ဒိၣ် (KNLA) မၤသံဝဲဒၣ်ပယါသးအတၢ်မဲာ်ချဲလၢတၢ်ဟဲဆူၣ်အါလၢလီၤကဝီၤအံၤအပူၤအခါန့ၣ်လီၤ. ဖဲတၢ်မၤသံအံၤဝဲအလီၤခဲ, SAC သးဒွဲၣ်အူဝဲ သဝီဖိတဖၣ်အဟံၣ်အစုၤကတၢ်ၤ၂၇ဖျါၣ် လၢသဝီယဲၤဖျါၣ်အပူၤ, ခးလီၤနီၤစါကျိဖးဒိၣ်ဆူသဝီတဖၣ်အပူၤ, ဒီးဟဲခးလီၤတၢ်လၢကဘီယုၤ, ဒီးဘၣ်ဒိဘၣ်ထံးဝဲဒၣ်သဝီဖိ ၃၈ န့ၣ်လီၤ. တၢ်ခးလီၤကျိဖးဒိၣ် အဃိဘၣ်ဒိဝဲသဝီဖိတဂၤ, သဝီဖိဟံၣ်ဟးဂီၤဝဲဒၣ် ၅ဖျါၣ်, ဒီးကျးဟးဂီၤဝဲဒၣ်တဖျါၣ်, တကးဒိဘၣ် တၢ်ညုၣ်တၢ်ဖျါဟးဂီၤ ဒီး ကျိၤသံဝဲဒၣ်တဒုန့ၣ်လီၤ. ကဘီယုၤဟဲခးလီၤတၢ်အဃိ သဝီဖိဘၣ်ဒိ ၂၈, ဒီး သဝီဖိအဟံၣ်ဟးဂီၤဝဲဒၣ်တဖျါၣ်န့ၣ်လီၤ.¹

တၢ်ဒွဲၣ်အူဟံၣ်ဃီဖဲဒုလိမုၢ်န့ၣ်ကရူၢ်ပှၤ

ဖဲလါအိကူး ၂၀၂၃န့ၣ်, ခံန့ၣ်တန့ၣ်န့ၣ်, ကမုၢ်တၢ်ဒိသဒါသး (PDF) အသးပာ်ဖျါၣ် ဒီး ကညီတၢ်ထူၣ်ဖျါသးမုၢ်ဒိၣ် (KNLA) မၤအါထီၣ်ဝဲသးတၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤ ဖဲ ဒုလိမုၢ်န့ၣ်ကရူၢ်, ထီတထူၣ်ကီၢ်ဆၣ်, တီအူကီၢ်ရ့ၣ်ပှၤန့ၣ်လီၤ.

¹ တၢ်ဂွံတၢ်ကျိၤလၢ လံာ်ပာ်ဖျါတဘျီအံၤအပူၤန့ၣ် တၢ်ဒီးန့ၣ်ဘၣ်အီၤဖဲ လါနီၣ်ဝုဘၢၣ် ဒီး လါဒိၣ်စဲဘၢၣ်, ၂၀၂၃န့ၣ် အပူၤန့ၣ်လီၤ. ဘၣ်တၢ်ဆူၤဟ့ၣ်ထီၣ်အီၤလၢလီၤကဝီၤပှၤမၤသကိးတၢ်တဂၤ ဖဲ တီအူကီၢ်ရ့ၣ် အပူၤ လၢအဘၢၣ်တၢ်သိၣ်လိအီၤ လၢကညီဂွံဝီခွဲးယာ်ကရူၢ် KHRG လၢကမၤနီၣ်မၤယါတၢ်မၤဘၣ်ဒိ ပှၤဟီၣ်ခိၣ်ဖဲခွဲးယာ် အတၢ်အိၣ်သးတဖၣ်ဖဲလီၤကဝီၤပှၤန့ၣ်လီၤ. ပှၤတုၤဘၣ်တၢ်တဖၣ်အမံၤ, တၢ်ဂီၤဒီး အိၣ်ဆိးလီၤကျဲ လီၤတၢ်လီၤဆဲးတဖၣ်န့ၣ် တၢ်မၤလီၤဘၢအီၤလၢအဝဲနီၢ် ကစၢ်တၢ်ဘၣ်တၢ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂွံတၢ်ကျိၤလၢ တၢ်ကွဲးရဲပှၤအါထီၣ်အီၤ ဖဲ ပနီကဝီၤအပူၤန့ၣ် မုၢ်ဝဲဒၣ် KHRG အတၢ်ကွဲးရဲထီၣ်တၢ်ဂွံတၢ်ကျိၤန့ၣ်လီၤ.

ဒ်လီၢ်ကဝီၤသဝီဖိတဖၣ်ဟံၣ်ဖျါထီၣ်ဝဲအသိး, မိၤက့ၢ်ထီၣ် လၢအမ့ၢ်ဝဲ **ထံကီၢ်တၢ်ဟံၣ်ဖျါပြးကီၣ်ကးကရၢ (SAC)**, ခိၣ်သုးရ့ၣ် နီၣ်ဂံၢ်-၃၉, သုးဖိတဂၤ, အသုးခိၣ်မၤအက့ၢ်ဆူအမိၢ်အဟံၣ်သဝီ ဖဲက---သဝီ, ဒုလိမုၢ်န့ၣ်ကရူၢ်, ဒ်သိးဒီးကယိထံသ့ၣ်ညါဝဲ KNLA ဒီး PDF အသုးတၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤတဖၣ် ဒ်ကမ့ၢ်ဖိတဂၤအသိးန့ၣ်လီၤ. KNLA ဒီး PDF သုးဖိတဖၣ်သ့ၣ်ညါဝဲဘၣ်ဘးဒီးတၢ်ဂ့ၢ်အံၤန့ၣ်လီၤ. ဖဲလါစဲးပထုဘၢၣ် ၁၂သီ, ၂၀၂၃န့ၣ်န့ၣ်, KNLA ဒီး PDF ဖိၣ်ဝဲဒၣ် မိၤက့ၢ်ထီၣ်အံၤဖဲလါအဝဲအိၣ်ဝဲဒၣ်လၢအဟံၣ်ဟံၣ်ပူၤအဆၢကတီၢ်, ဒီးလဲၤစိၣ်အိၣ်လၢသဝီအချၢ ဒီးမၤသံကွံၣ်အိၣ်န့ၣ်လီၤ. မိၤက့ၢ်ထီၣ်အဟံၣ်ဖိယိဖိ လဲၤဝဲဆူပယီၤသုး ခိၣ်သုးရ့ၣ် နီၣ်ဂံၢ်-၃၉ သုးကလၢတၢ်တၢ်ဖျါဖဲလါအဝဲသ့ၣ်သ့ၣ်ညါဝဲလၢအဖိခွါဘၣ်တၢ်မၤသံအိၣ်ဝဲဒၣ်လၢအလီၢ်ခိၣ်ဒုးသ့ၣ်ညါဝဲပယီၤသုးဘၣ်ဘးဒီးတၢ်ကထီၣ်သးအဂ့ၢ်အံၤန့ၣ် လီၤ. ဖဲလါစဲးပထုဘၢၣ် ၁၃သီ, ၂၀၂၃န့ၣ်, မုၢ်ဂီၤခိၣ် ဖဲန့ၣ်ရံၣ်အဆၢကတီၢ်, ပယီၤသုးဟံၣ်ဖျဉ်, ပၣ်ဃုာ် ဒီး ခိၣ်သုးရ့ၣ် နီၣ်ဂံၢ်-၃၉ အိၣ်ဖဲ လ့မဲာ်သဝီ, ဒုလိမုၢ်န့ၣ်ကရူၢ်, လဲၤထီၣ်ဝဲဒီးသုးသိလ့ၣ် ၅ခိၣ်, ဒီးမျိၣ်ဖးဒိၣ်သိလ့ၣ် ၂ခိၣ် ဆူ က---သဝီ, ခ---သဝီ, ဒီး ဂ---သဝီ ဖဲ ဒုလိမုၢ်န့ၣ်ကရူၢ်ပူၤန့ၣ်လီၤ.

ဖဲလါစဲးပထုဘၢၣ် ၁၄သီ, ၂၀၂၃န့ၣ်, မုၢ်ဂီၤခိၣ် ၁၀န့ၣ်ရံၣ်အခိၣ်အယၢၤန့ၣ်, ပယီၤသုးသ့ၣ်တဖၣ်အံၤ ခွဲၣ်ဝဲဒၣ်သဝီဖိအဟံၣ် ၄ဖျါၣ် ဖဲ ခ---သဝီန့ၣ်လီၤ. ဟံၣ်ကစၢ်သ့ၣ်တဖၣ်မ့ၢ်ဝဲဒၣ် စီၤ ဃ---, စီၤ င---, စီၤ စ---, ဒီး စီၤ ဆ--- တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. တနံၤဃီအတီၢ်ပူၤန့ၣ်, ပယီၤသုးသ့ၣ်တဖၣ်အံၤ ခွဲၣ်အူဝဲဟံၣ် ၇ဖျါၣ် ဖဲ ဂ---သဝီ န့ၣ်လီၤ. ဟံၣ်ကစၢ်သ့ၣ်တဖၣ်မ့ၢ်ဝဲဒၣ် ကိၤ ၅---, ကိၤ ည---, ကိၤ တ---, ကိၤ ထ---, ကိၤ ထ---အဖိမုၢ်, ဒီး ဒ---, ဒီး ဒီး န---သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ဖဲပယီၤသုးတဖၣ်ခွဲၣ်အူဝဲသဝီဖိဟံၣ်တဖၣ် ဖဲသဝီခံၣ်ဖျါၣ်အံၤဝဲအလီၢ်ခိၣ်, အဝဲသ့ၣ်အိၣ်ဝဲဒၣ်လၢ ခ---သဝီပူၤ သၢသီန့ၣ်လီၤ. လၢသၢနံၤတနံၤ, ဖဲ လါစဲးပထုဘၢၣ် ၁၆သီ, မုၢ်ဂီၤခိၣ် ဖဲန့ၣ်ရံၣ်န့ၣ်, ပယီၤသုးတဖၣ်ဟးထီၣ်ကွံၣ်ဝဲလၢသဝီပူၤ ဒီးက့ၢ်ဆူအသုးကလၢန့ၣ်လီၤ. ဖဲလါစဲးပထုဘၢၣ် ၁၆သီ, ၂၀၂၃န့ၣ်, ဟါလီၤခိၣ်န့ၣ်, KNLA ဒီး PDF သုးတဖၣ် ခွဲၣ်အူဝဲဒၣ် မိၤက့ၢ်ထီၣ်အဟံၣ်အဟံၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဖျဉ်ဆၢတဖၣ်ဟဲဆူၣ်ထီၣ်ဝဲဒၣ်လၢ SAC ဒီး လီၢ်ကဝီၤပူၤဖိၣ်စုကဝဲၤဟံၣ်ဆၢတၢ်တဖၣ်အဘၢၣ်စၢၤ ဖဲဒုလိမုၢ်န့ၣ်ကရူၢ် ဘၣ်ဘးဒီးတၢ်ဂ့ၢ်အံၤန့ၣ်လီၤ.





တၢ်ဂီၤ ငှာၣ်အံၤဟံၣ်ဖျါထီၣ်ဝဲသဝီဖိအဟံၣ်တဖၣ်လၢအဘၣ်တၢ်ဒွဲအူအီၤလၢ SAC သုး, ပၣ်ဃုာ်ဒီးခိၣ်သုးရၣ် နီၣ်ဂံၢ်-၃၉ ဖဲ က---သဝီ, ဒုလိမုၢ်န့ၣ်ကရူၢ်, ထီတထုၣ်ကီၢ်ဆၣ်, တီအူကီၢ်ရၣ်ပူၤ, ဖဲ လၢ ဖဲပထုၣ်ဘၣ် ၁၄သီ, ၂၀၂၃န့ၣ်န့ၣ်လီၤ. (တၢ်ဂီၤ - KHRG)

ဖဲလၢအိးကထိဘၣ် ၂၀သီ, ၂၀၂၃န့ၣ်န့ၣ်, SAC သုးဟံၣ်ဖျဉ်တဖၣ်, ပၣ်ဃုာ်ဒီးခိၣ်သုးရၣ် နီၣ်ဂံၢ်-၃၉, လဲၤဝဲဆူ ပ---သဝီ, ဒုလိမုၢ်န့ၣ်ကရူၢ်, တၢ်လီၤဖဲအဝဲသ့ၣ်ဒွဲၣ်အူဝဲသဝီဖိအဟံၣ် ၃ဖျါန့ၣ်လီၤ. ဟံၣ်ကစၢ်သ့ၣ်တဖၣ်မ့ၢ်ဝဲဒၣ် စီၤ ဖ---, စီၤ မ---, ဒီး စီၤ ယ--- န့ၣ်လီၤ.

ဖဲလၢနီၣ်ဝဲဘၣ် ၁၂သီ, ၂၀၂၃န့ၣ်, ဟါလီၤခိၣ် ဝဲဒုဝဲခဲးနံးန့ၣ်, KNLA ဒီး PDF သုးဟံၣ်ဖျဉ်တဖၣ် ထီၣ်ဒုးဝဲပယီၤသုးသ့ၣ်တဖၣ်အံၤ ဒီးခိးထုးအဝဲသ့ၣ်ဒီးမ့ၢ်ပိၣ်ထုးပျံၤ ဖဲက---သဝီ ဒီး ပ---သဝီအဘၣ်စၢၤ, ဒုလိမုၢ်န့ၣ်ကရူၢ်, ဝံၤအလီၤခိၣ်ဒီးတၢ်ဒုးကဲထီၣ်ဝဲန့ၣ်လီၤ. ဖဲလၢနီၣ်ဝဲဘၣ် ၁၂သီ, ၂၀၂၃န့ၣ်, ဟါလီၤခိၣ်န့ၣ်, ပယီၤသုးတဖၣ်ဒွဲၣ်အူဝဲ ဟံၣ် ၉ဖျါ ဖဲခ---သဝီ, ဒီး ဒွဲၣ်အူစ့ၢ်ကီး ဟံၣ် ၄ဖျါ ဖဲ က---သဝီ, ဒုလိမုၢ်န့ၣ်ကရူၢ်ပူၤန့ၣ်လီၤ. ခ---သဝီဖိလၢအဟံၣ်အူထီၣ်တဖၣ်မ့ၢ်ဝဲ စီၤ ရ---, စီၤ လ---, စီၤ ဝ---, စီၤ သ---, မိၤ ဟ---, နီၢ် အ---, နီၢ် ဇ---, စီၤ ကခ---, ဒီး စီၤ ကဂ---, တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. က---သဝီဖိလၢအဟံၣ်အူထီၣ်တဖၣ်မ့ၢ်ဝဲ ကဃ---, ကိၤ ကခ---, ကိၤ ကစ---, ဒီး ကိၤ ကဆ---တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဒုးကဲထီၣ်မ့ၢ်ဂ့ၢ်တကဲထီၣ်မ့ၢ်ဂ့ၢ်, SAC သုးဟံၣ်ဖျဉ်တဖၣ်, ပၣ်ဃုာ်ဒီးခိၣ်သုးရၣ် နီၣ်ဂံၢ်-၃၉, အိၣ်ဖဲလုမဲာ်သဝီ, သုးဖိတဖၣ် ခးလီၤဝဲဒၣ်ကျိဖးဒိၣ်တဖၣ်လၢသဝီပူၤ ဒီး တၢ်လီၤအခိၣ်အဃၢၤခဲအံၤခဲအံၤ လၢတၢ်လီၤလၢအဝဲသ့ၣ်ဆိကမိၣ်ဝဲလၢ KNLA ဒီး PDF သုးတဖၣ်ကအိၣ်ဝဲဒၣ်န့ၣ်လီၤ. ဖဲလၢတၢ်ဟံၣ်ဖျါအဆၢကတီၢ်အံၤ, SAC ကဘီယူၤဟဲခးလီၤတၢ်လၢဟီၣ်ကဝီၤအံၤ အပူၤစ့ၢ်ကီးန့ၣ်လီၤ.



တၢ်ဂီၤသ့ၣ်တဖဉ်အံၤ ဘၣ်တၢ်ဒိန့ၢ်အီၤ ဖဲလါနီၣ်ဝုဘၢၣ် ၂၃သီ, ၂၀၂၃နံၣ်, ဖဲလၢ ခ---သဝီ, ဒုလိမုၢ်န့ၢ်ကရူၢ်, ထီတထူၣ်ကီၢ်ဆၢ, တီအူ ကီၢ်ရူၣ်ပူၤန့ၢ်လီၤ. တၢ်ဂီၤသ့ၣ်တဖဉ်အံၤ ဟံးဖျါထီၣ်ဝဲ SAC သးဖိတဖဉ်ဒွဲၣ်အူအိၣ်ဝဲသဝီဖိအဟံၣ်တဖဉ် ဖဲ လါနီၣ်ဝုဘၢၣ် ၁၂သီ, ၂၀၂၃ နံၣ်န့ၢ်လီၤ. (တၢ်ဂီၤ - KHRG)

တၢ်ခးလီၤနါစိၤကျိဖးဒိၣ် ဆူဒုလိမုၢ်န့ၢ်ကရူၢ်ပူၤ

ဖဲလါအိးကထိဘၢၣ် ၁၉သီ, ၂၀၂၃နံၣ်, ဟါလီၤဒီ ၁န့ၣ်ရံၣ် အဆၢကတီၢ်န့ၢ်, SACသးဟံးဖိတဖဉ်, ပၣ်ဃုာ်ဒီးဒိၣ်သးရူၣ် နီၣ် ဂံၢ်-၃၉, အိၣ်ဖဲ လုမဲာ်သဝီ, သးဖိတဖဉ် ခးလီၤနါစိၤကျိဖးဒိၣ်ဆူ သဝီတဖဉ်လၢအအိၣ်ဖဲ ဒုလိမုၢ်န့ၢ်ကရူၢ်ပူၤ, ထီတထူၣ်ကီၢ် ဆၢ, တီအူကီၢ်ရူၣ်ပူၤန့ၢ်လီၤ. သဝီသ့ၣ်တဖဉ်န့ၢ်မ့ၢ်ဝဲ က---သဝီ, ခ---သဝီ, ဂ---သဝီ, ပ---သဝီ, ကည---သဝီ, ကတ---သဝီ, ကထ---သဝီ ဒီး ကဒ---သဝီသ့ၣ်တဖဉ်န့ၢ်လီၤ. ကျိဖးဒိၣ်ချံတဖျါလီၤတံာ်ဘၣ်ဝဲ အူကန---အကျးတဖျါ ဖဲ ဂ--- သဝီန့ၢ်လီၤ. ကျိဖးဒိၣ်ချံတဖျါန့ၢ်လီၤတံာ်ပိၤဖးထီၣ်ဒီး ကျးတဖျါန့ၢ်ဟးဂီၤကွံာ်ဝဲဒၣ်န့ၢ်လီၤ.

ဖဲလါနီၣ်ဝုဘၢၣ် ၁၇သီ, ၂၀၂၃နံၣ်န့ၢ်, ပယီၤသးတဖဉ်ခးလီၤနါစိၤကျိဖးဒိၣ်တဖဉ်ဆူ သဝီလၢအအိၣ်လၢ ဒုလိမုၢ်န့ၢ်ကရူၢ်ပူၤ တဖဉ်န့ၢ်လီၤ. ကျိဖးဒိၣ်ချံလီၤတံာ်ဝဲဒၣ်တဖျါ လၢစံာ်ပျီတဘျီအပူၤ လၢအိၣ်အဘူးဒီး ကည---သဝီန့ၢ်လီၤ. ကျိဖးဒိၣ်ချံပိၤ ဖးထီၣ်ဒီး အကူသ့ၣ်တဖဉ် ဘၣ်သံဝဲဒၣ် စီၤ ကပ---အကျိၢ်တဒုန့ၢ်လီၤ. ဖဲလါနီၣ်ဝုဘၢၣ် ၁၉သီ, ၂၀၂၃နံၣ်န့ၢ်, ပယီၤသးတဖဉ် ခးလီၤနါစိၤကဒီးဝဲကျိဖးဒိၣ်တဖဉ်ဆူ သဝီလၢအအိၣ်လၢ ဒုလိမုၢ်န့ၢ်ကရူၢ်ပူၤတဖဉ်န့ၢ်လီၤ. ကျိဖးဒိၣ်ချံတဖျါလီၤတံာ်ဘၣ်ဝဲ

သဝီဖိတဂၤအဟံၣ်တဖျဉ် ဖဲ ပ---သဝီန့ၣ်လီၤ. ကျိဖးဒိၣ်ချံတဖျဉ်န့ၣ်လီၤတၢ်ဝီၤဖးထီၣ်ဒီး ဘၣ်ဟးဂီၤဝဲဒၣ် ကဖ---အဟံၣ်ခိၣ်ဒုးန့ၣ်လီၤ. ကျိဖးဒိၣ်က့တဖျဉ်ဘၣ်ဟးဂီၤစ့ၢ်ကီးဝဲဟံၣ်လၢအဂၤ ဥဖျဉ်န့ၣ်လီၤ.



တၢ်ဂီၤလၢစုစ့ၣ်တဘျီအံၤဟံၣ်ဖျါထီၣ်ဝဲ ဒိဖျါလၢကျိဖးဒိၣ်လီၤတၢ်ဝီၤဖးထီၣ်လၢစံၣ်ပျီၤတဘျီအပူၤလၢအအိၣ်ဘူးဒီး ပ---သဝီ, ဒုလိမုၢ်န့ၣ်ကရူၢ်, ထီတထူၣ်ကီၢ်ဆၣ်, တီအူကီၢ်ရဲၣ်ပူၤ ဒီး ကျိဘၣ်သံဝဲ ဒၣ်တဒု ဖဲလၢနီၣ်ဝဲဘၣ် ၁၇သီ, ၂၀၂၃န့ၣ်န့ၣ်လီၤ. (တၢ်ဂီၤ- လီၢ်ကဝီၤသဝီဖိ)



တၢ်ဂီၤတဘျီအံၤ တၢ်ဒိန့ၢ်အီၤဖဲ လၢ နီၣ်ဝဲဘၣ် ၂၀၂၃န့ၣ်, ဖဲ ပ---သဝီ, ဒုလိမုၢ်န့ၣ်ကရူၢ်, , ထီတထူၣ်ကီၢ်ဆၣ်, တီအူကီၢ်ရဲၣ်ပူၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂီၤတဘျီအံၤဟံၣ်ဖျါထီၣ်ဝဲ ကဖ---အဟံၣ်ခိၣ်ဒုးဘၣ်ဟးဂီၤဝဲဒီး SAC အကျိဖးဒိၣ် ဖဲလၢနီၣ်ဝဲဘၣ် ၁၉သီ, ၂၀၂၃န့ၣ်န့ၣ်လီၤ. (တၢ်ဂီၤ- KHRG)

ဖဲလၢနီၣ်ဝဲဘၣ် ၂၇သီ, ၂၀၂၃န့ၣ်န့ၣ်, ပယီၤသုးတဖျဉ်ခးလီၤနီၤစိၤဝဲကျိဖးဒိၣ်တဖျဉ်ဆူ သဝီလၢအအိၣ်လၢဒုလိမုၢ်န့ၣ်ကရူၢ်ပူၤတဖျဉ်န့ၣ်လီၤ. ကျိဖးဒိၣ်ချံတဖျဉ်လီၤတၢ်ဝဲဒၣ်လၢ သဝီဖိအိၣ်လၢ ကတ---သဝီတဂၤ အရီၤဘၣ်ကျိဖးဒိၣ်ပူၤန့ၣ်လီၤ. ကျိဖးဒိၣ်ချံတဖျဉ်န့ၣ် လီၤတၢ်ဝီၤဖးထီၣ်ဒီးဘၣ်ဟးဂီၤဝဲဒၣ်ရီၤဘၣ်ထူၣ်သ့ၣ်တဖျဉ်န့ၣ်လီၤ.ပုၤဘၣ်ဒိဘၣ်ထံးတအိၣ်ဝဲနီၤတဂၤ ဘၣ်လၢသဝီတဖျဉ်အံၤအပူၤန့ၣ်လီၤ.

ဖဲလၢနီၣ်ဝဲဘၣ် ၂၇သီ, ၂၀၂၃န့ၣ်, ဟါလီၤဒီ ဇးဝ၄ မံးနံးအဆၢကတီၢ်, ပယီၤသုးအိၣ်လၢ လုမဲၣ်သုးကလၢ ဒီး ကိန့ၣ်မဲၣ်သုးကလၢ, သုးဖိတဖျဉ် ခးလီၤနီၤစိၤဝဲကျိဖးဒိၣ်တဖျဉ် ဆူ ကထ---သဝီ, ဒုလိမုၢ်န့ၣ်ကရူၢ်ပူၤန့ၣ်လီၤ. ကျိဖးဒိၣ်ချံတဖျဉ်လီၤတၢ်ဝီၤဖးထီၣ်လၢ သဝီဖိတဂၤအရီၤဘၣ်ကျိဖးဒိၣ်ပူၤ ဒီး ဘၣ်ဟးဂီၤဝဲဒၣ်အရီၤဘၣ်ထူၣ်သ့ၣ်တဖျဉ်န့ၣ်လီၤ. ကျိဖးဒိၣ်က့တဖျဉ်ဘၣ်စ့ၢ်ကီးဝဲ သဝီဖိလၢအသးန့ၣ်သအိၣ် ၃၄န့ၣ် တဂၤ, နီၢ် ကမ--- အဟံၣ်န့ၣ်လီၤ. အနီၢ်ကစၢ်စ့ၢ်ကီးအစုန့ၣ်ခံဘၣ်ဒိဝဲဒီးကျိဖးဒိၣ်က့န့ၣ်လီၤ.

ကဘီယူၤဟဲခးလီၤတၢ်ဖဲ ဒုလိမုၢ်န့ၢ်ကရူၢ်ပူၤ

ဖဲလါနီၣ်ဝုဘၢၣ် ၂၇သီ, ၂၀၂၃န့ၣ်, ဟါလီၤခီ ၃း၁၇ မံးနံးအဆၢကတီၢ်, ပယီၤသုးဟဲခးလီၤတၢ်လၢကဘီယူၤဖဲ ကဒ---သဝီ, ဒုလိမုၢ်န့ၢ်ကရူၢ်ပူၤန့ၣ်လီၤ. ကဘီယူၤခးလီၤတၢ်အယီ သဝီဖဲဘၣ်ဒိဝဲဒၣ် ၂၇၀, ဒီးဘၣ်ဒိဝဲနးနးကလဲၣ်တၢ်န့ၣ်လီၤ. သဝီဖဲအဟံၣ်တဖၣ်စ့ၢ်ကိးဘၣ်ဟးဂီၤဝဲဒၣ်ဒီးကဘီယူၤဟဲခးလီၤတၢ်တဘျီအံၤန့ၣ်လီၤ.



KHRG ပျီပူၤပုၤမၤတၢ်ဖိတၢ် ဒီးန့ၣ်ဘၣ်တၢ်ဂီၤတဘျီအံၤလၢလီၢ်ကဝီၤခိၣ်န့ၢ်တၢ်အအိၣ်ဖဲဒုလိမုၢ်န့ၢ်ကရူၢ်, ထီတထူၣ်ကီၢ်ဆၣ်, တီအူကီၢ်ရူၣ်ပူၤ, ဖဲလါနီၣ်ဝုဘၢၣ် ၃၀သီ, ၂၀၂၃န့ၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂီၤတဘျီအံၤဟံဖျါထီၣ်ဝဲ နီၢ် ကမ---အစုန့ၣ်ခံဘၣ်ဒိဝဲဒီးကျိဖးဒိၣ်ကုန့ၣ်လီၤ. နီၢ်ကမ---ဘၣ်ဒိဝဲဒၣ်ဖဲ SAC ခးလီၤကျိဖးဒိၣ်လၢ ကထ---သဝီ, ဒုလိမုၢ်န့ၢ်ကရူၢ်ပူၤန့ၣ်လီၤ. (တၢ်ဂီၤလီၢ်ကဝီၤသဝီ ဖိ)

ကညီဂ့ၢ်ဝီခွဲးယၢ်ကရူၢ် (KHRG) အဂ့ၢ်ဖျဉ်ကိာ်

ကညီဂ့ၢ်ဝီခွဲးယၢ်ကရူၢ် (KHRG) အံၤဘၣ်တၢ်ဒုးအိၣ်ထီၣ်အီၤဖဲ ၁၉၉၂ န့ၣ် ဒီးမုၢ်ဝဲလီၢ်ကဝီၤကရၢသဘျီတဖုလၢအၢၣ်လီၤမၤတၢ်လၢ ကမၤဂ့ၢ်ထီၣ်ပုၤဂ့ၢ်ဝီခွဲးယၢ်အတၢ်အိၣ်သး လၢကီၢ်ပယီၤမုၢ်ထီၣ်ကလံၤထံးအပူၤန့ၣ်လီၤ. KHRG သိၣ်လိဝဲ လီၢ်ကဝီၤဒုသဝီဖဲတဖၣ် လၢကမၤနီၣ်မၤဃါတၢ်မၤဘၣ်ဒိပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိခွဲးယၢ်အဂ့ၢ်အကျိၤန့ၣ် လီၤ. KHRG ဘိးဘၣ်ရၢလီၤတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတဖၣ်အံၤ ဒ်သိးကဟံဖျါထီၣ်လီၢ်ကဝီၤပူၤ ကမ့ၢ်တဖၣ်အကလုာ်, အတၢ်တူၢ်ဘၣ်ခိၣ်ဘၣ်, အတၢ်ဘၣ်ယိၣ်ဘၣ်ဘျီ ဒီး အတၢ်ထံၣ်တၢ်ပံၤသးသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. န့ၣ်ထံၣ်သ့ၣ်ညါ ပတၢ်မၤသ့ၣ်တဖၣ်ဖဲ www.khr.org အပူၤသ့ၣ်ဒၣ်န့ၣ်လီၤ.